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Írásbeli kérdés

Kövér László úr
az Országgyű lés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

„Burjánzd bürokrácia, túlszabályozott eljárások: társadalmi igény a változtatásokra,
meddig várjunk még?” címmel, a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtan i
Orbán Viktor miniszterelnökhöz. Kérdésemre a választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

Hazánk egyik legfontosabb természeti kincse az ország területének csaknem 70 %-át jelentő,
változatos minőségű , de többnyire a mezőgazdasági termelésre és erdőgazdálkodásra kiválóan
alkalmas, a földhasznosítás különféle formáit lehetővé tevő világhírű minőségű termőföldünk .
Jellemzője a sokszínű és komplex növénytermesztésre való alkalmassága, a megfelelő
domborzati viszonyok, az elmúlt esztendőkben tapasztalható éves időbeli eloszlásának
ingadozásai ellenére igényeinket kielégítő csapadékmennyiség, magas tápanyagtartalmú talaj ,
rendkívül jó termőképesség, kedvező vízrajzi viszonyok.
A magyar vidék lakossága, a magyar gazdatársadalom hozzáértése, kitartása, leleményesség e
méltán szerzett hírnevet Magyarországnak mind Európában, mind a világon kiváló min őségű,
a magyarság ezeregyszáz esztendős történelmi hagyományait a gasztronómia és a
gasztrokultúra világában markánsan és elismerten képvisel ő élelmiszereinkkel, magas
minőségű borainkkal, pálinkáinkkal .
Az elmúlt nyolc esztendő katasztrofális szocialista-szabad demokrata kormányzása okka l
szolgált rá vidéki honfitársaink markáns elutasítására . Veszélybe kerültek a gazdák számár a
jogosan járó, a magas színvonalú élelmiszerbiztonságot garantáló agrártámogatások, valamin t
a magyar termőföldet és a hazai gazdákat védő , a spekuláció lehetőségét kizáró földvásárlási
moratórium jogintézménye. A gazdaság szűkülésével romlottak a földből élők perspektívái ,
életkilátásai, az ország demográfiai adatai, megszűnt a vidéki lét biztonságos tervezhetősége ,
miközben egy szűk, akkori szocialista-szabad demokrata hatalomhoz közeli elit óriás i
vagyongyarapodásnak örvendett .
A Fidesz – Magyar Polgári Szövetség a Nemzeti Együttm űködés Programjában 10 év alat t
egymillió új munkahely megteremtését ígérte a választóknak, melyhez nélkülözhetetle n
terület a hazai turizmus, valamint az építőipar mellett a mezőgazdaság, a helyi mezőgazdasági
kis- és középvállalkozások fejlesztése, működésük támogatása, az adminisztrációs környezet
egyszerűbbé tétele .
A magyar vidék, a földből élő polgártársaink megélhetésének könnyítését szolgálja az
agráriumban felhasznált gázolaj utáni jövedéki adó visszatérítése, azonban eljárásrendj e
szemléletes példája az egyes folyamatok bonyolultságának .

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
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A mezőgazdaságban felhasznált gázolaj utáni jövedékiadó-visszatérítés feltételeiről és
szabályairól szóló 341/2007. (XII. 15.) Korm. rendeletben (Rendelet) meghatározott
tevékenységekhez kapcsolódóan jövedéki adó visszatérítésére jogosultak a mez őgazdasági
termelőtevékenységet, erd őgazdálkodási tevékenységet, valamint halgazdálkodás i
tevékenységet folytató jogi személyek, jogi személyiség nélküli szervezetek, illetve
természetes személyek .
A Rendelet 2011 . január elsejétő l hatályos módosítása következtében egyszerűnek a korábbi
esztendőkben sem mondható eljárás még bonyolultabbá vált, a jövedékiadó-visszatérítésr e
való igényjogosultság megállapításához a korábbi szabályozással ellentétben immáron kett ő
megyei mezőgazdasági szakigazgatási szerv igazolása szükséges . A hosszúra nyúlt hivatali
eljárásrend jelentős időkieséssel, a gazdák számára többletköltségekkel és ráfordításokkal jár .
Ön az Országgyűlés 2010. október 18-ai ülésnapján napirend elő tti felszólalásában ismertett e
a Kormány második gazdasági akciótervének főbb, az ország javát s haladását szolgáló
elképzeléseit, melyek közt kiemelt prioritásként jelent meg „a közérdek érvényesítése az
értelmetlen bürokráciával és a rossz szabályokkal szemben”, a bürokrácia csökkentése, a z
eljárások egyszerűsítése, a pályázati rendszer egyszerűbbé tétele, a túlszabályozottság
csökkentése .

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

A magyar társadalom részérő l jogosan felmerül ő igény s természetes elvárás a Kormánnya l
szemben az élet minden területén jelen lévő eljárásrendek és protokollok átalakítása olyan
egyszerű , átlátható, olcsó, ugyanakkor a közpénzek felhasználásának tisztaságát biztosító
rendszerré, melyek könnyítik a mindennapi életet s nem újabb nehézséget jelentenek a
jogkövető magyar állampolgárok számára. Mikorra várható a fenti elveknek megfelel ő
eljárások kialakítása, s el őre láthatólag mely területeket érinti majd a könnyítés, egyszer űsítés ,
s marad-e a társadalom jelentős részét érintő fenti jövedéki-adó visszatérítés a jelenleg i
hivatali útvesztőben?

Várom Miniszterelnök Úr megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2011 . március „22.”

Lázár János
Fidesz – Magyar Polgári Szövetség
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